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Verslag vergadering controlecommissie

Datum 9 maart 2023
Tijd 15.00 uur
Locatie Grutte Keamer 
Aanwezig:
Leden Dhr. G. Terpstra, (CDA, voorzitter), dhr. J.W.F. Graansma (PVV), dhr. IJ. van Kammen 

(FNP), dhr. H.K. Speulman (PvdA), mevr. D. Terpstra-Kerkhof (GBA), mevr. A. 
Vellema-Plazier (CU) en dhr. R.H.M. Weggen (steunfractielid GroenLinks)

Griffie Mevr. R. de Vries-Mulder (adjunct-griffier), mevr. F. Koster (verslag) en mevr. J. van 
der Wal (stagiaire)

Adviseurs Dhr. J. Spoelstra (wethouder), dhr. T.O. Brinkman (wethouder), dhr. M.P. de Jong 
(gemeentesecretaris), dhr. A.W. Postma (senior financieel adviseur) en mevr. T. 
Tamminga (concerncontroller)

Afwezig: Dhr. T.J. Baas (steunfractielid FVD) en dhr. E.J. de Vries (raadslid GBA)

1. Opening, mededelingen
De voorzitter opent de vergadering om 16.05 uur en heet de aanwezigen van harte welkom. 

2. Vaststelling agenda
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.

3. Vaststelling verslag 9 februari 2023
De controlecommissie stelt het verslag van de vergadering van 9 februari 2023 ongewijzigd 
vast. 

4. Actielijst
@punt 1 (Cursus gemeentefinanciën): er is nog steeds geen datum bekend. Dhr. Postma 
komt met een voorstel. Het is geen probleem als het na de zomervakantie wordt.

@punt 3 (Realisatie beoogde bezuinigingen): dit punt komt in de volgende vergadering aan 
de orde.

@punt 9 (Energietoeslag): bij een aantal gemeenten lijkt het erop dat er meer 
energiemiddelen uitgegeven worden dan er binnenkomen. Naar aanleiding van de vraag om 
meer duiding meldt dhr. Postma dat er een college-advies op route is waarin dat nader 
uitgewerkt is. Dit advies gaat ook richting de raad en kan in de volgende 
commissievergadering worden besproken. Tussentijds wordt het aan de controlecommissie 
gestuurd zodat de commissie op de hoogte is van de aantallen waar we het over hebben. 
Actie dhr. Postma
De controlecommissie is van mening dat, wanneer het Rijk haar afspraken met betrekking 
tot vergoeding niet nakomt, er actie moet komen. 
Dhr. Brinkman meldt dat er volgende week een brief de deur uitgaat naar het kabinet. Hij 
stuurt die op ‘eigen manneboet’, en wacht niet op de VFG. De controlecommissie krijgt hier 
een afschrift van. Actie dhr. Brinkman 

Dhr. Graansma vraagt hoever het is met het zoeken naar andere actiemiddelen omdat in de 
praktijk blijkt dat het schrijven van een brief vaak niet veel oplevert.
Dhr. Brinkman antwoordt dat hij het liefst met elkaar in VFG-verband actie had willen 
ondernemen. Divosa en VNG zijn er mee bezig. Het probleem speelt in 48% van de 
gemeenten. Om bijvoorbeeld het juridisch traject in te gaan moet je de gemeenten bij elkaar 
krijgen en uitzoeken wat de kosten zijn. Dat kan zo snel niet. 
Hierop merkt dhr. Graansma op dat het al langer speelt, driekwart jaar geleden heeft de 
controlecommissie het er ook al over gehad. 
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Dhr. Brinkman antwoordt dat het voor de energietoeslag niet eerder kon.
Dhr. Postma vat de opmerking van dhr. Graansma als volgt samen: we worden steeds 
geconfronteerd met een patroon dat op veel vlakken speelt en de oproep is om, als we 
weten dat dit steeds op ons afkomt, erover na te denken hoe we erop kunnen anticiperen.

Het advies van dhr. Postma is om het collegeadvies af te wachten. Als dat niet leidt tot een 
bevredigend resultaat, na te denken over vervolgacties, het liefst in samenwerking met 
andere gemeenten waar dezelfde problematiek speelt.
De controlecommissie is van mening dat er nu al wel gekeken kan worden naar mogelijke 
vervolgacties. Afgesproken wordt dat dhr. Postma het ‘arkbakje’ inzichtelijk zal maken. 
Wachten op de meicirculaire duurt te lang. Actie dhr. Postma 
Dhr. Terpstra pleit ervoor dat alle regelingen die in opdracht van het Rijk worden uitgevoerd 
door gemeenten op basis van werkelijke aantallen uitbetaald worden. Inwoners moeten 
echter niet de dupe worden.
 
De punten 2, 7, 8, 9 en 10 zijn afgehandeld en worden afgevoerd.

5. Ingekomen stukken
Het overzicht kwijtscheldingsnormen 2023 is ter informatie bijgevoegd. Het wordt 
inhoudelijk besproken in de werkgroep Sociaal domein. 
Volgens een aantal commissieleden staan er diverse dingen in die niet kloppen.

6. Rondvraag 
Hier wordt geen gebruik van gemaakt.

7. Grondexploitaties
Dhr. Postma licht het memo Tussentijdse informatie voorziening grondexploitaties toe.
Er wordt voorgesteld jaarlijks verslag te doen in de begrotingswijzigingen (oktober) in de 
paragraaf Overige ontwikkelingen met als peildatum 30 juni. Door daarnaast de beoordeling 
door de externe accountant van de vaststelling van de winstneming vooraan te plaatsen in 
het auditproces kan desgewenst vroegtijdig in het jaarrekeningtract op dit onderdeel worden 
teruggekoppeld aan de raad/commissie. Dit dan vooruitlopend op de behandeling van de 
jaarrekening in juni/juli. De leden van de controlecommissie kunnen zich hierin vinden.

8. Scenario’s begrotingsontwikkeling 2023-2027
Naar aanleiding van de vraag van dhr. Speulman over de betekenis van het woord 
‘uitzettingen’ legt dhr. Postma uit dat hiermee het gebruik van budgetten wordt bedoeld. Hij 
zal nadenken over een andere omschrijving. Actie dhr. Postma 

Dhr. Postma geeft vervolgens een toelichting op het door het college voorgestelde scenario 
‘Uitzetten met de hand op de knip’ en de overwegingen bij alternatieven in het raadsvoorstel 
die als niet wenselijk door het college (gelijk het college TD) zijn afgewogen.

Dhr. Van Kammen vraagt of uitzettingen die al gepland zijn ook nog overwogen moeten 
worden.
Dhr. Postma antwoordt dat dat altijd goed is.

Dhr. Postma ziet ‘zerobased budgetting’ (alle budgetten intrekken) als noodgreep. 

Dhr. Spoelstra merkt op dat de motie van FVD vraagt om aan de voorkant met scenario’s te 
komen en een analyse te geven. Hij roept de fracties op om duidelijk aan te gegeven welke 
principiële kant ze uit willen. Dat geeft het college handvatten voor het maken van de 
Kadernota. 

De controlecommissie gaat akkoord met de voorgestelde meningvormende bespreking in de 
raadsvergadering van 23 maart. 
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Afgesproken wordt dat niet de voorzitter van de controlecommissie het woord voert in de 
raadsvergadering van 23 maar dat alle fracties hun eigen zegje doen. 

9. Procesoptimalisatie 
Dhr. Postma licht de memo toe. 
De stuurgroep heeft de directie voorgesteld te stoppen met het project procesoptimalisatie. 
Het project loopt om verschillende redenen erg moeizaam. De verwachting is dat het 
ongewijzigd voortzetten van het project en de gekozen aanpak ook niet tot het gewenste 
resultaat zal leiden. Resterende processen waar ombuigingsdoelstellingen worden verwacht 
of waar integrale belangrijke kaders onder liggen, worden aan de hand van businesscases 
uitgewerkt en binnen de verantwoordelijkheid van het eigen management opgepakt. 
Daarnaast  is een werkgroep ingericht voor het verder uitwerken en inrichten van de 
Administratieve Organisatie en Interne Beheersing (AOIB).

Dhr. De Jong vult aan dat ‘de basis op orde’ wel belangrijk is wil je structureel iets met 
projectoptimalisatie doen. Als tweede punt noemt hij dat het wel verstandig is om bij 
aanvang van een aantal zaken te kijken naar wat er daadwerkelijk ligt, dus te komen tot een 
objectivering van dingen die we met zijn allen in de organisatie doen. Er is geen 0-meting 
geweest en dat is wel cruciaal. Hij vindt het primair de opdracht van de organisatie om 
processen te hebben en ze op orde te hebben, te houden en te verbeteren.

Afgesproken wordt dat de raad periodiek geïnformeerd wordt over de voortgang van 
onderliggende business cases. Actie dhr. Postma 

10. Herijking gemeentefonds
Mevr. Tamminga meldt dat er veel irritatie is over het BOVG van 21 februari. Er is niets 
uitgekomen. 
Op 24 maart is er een extra overleg. Dat wordt nu ambtelijk voorbereid.

De VNG-commissie financiën is bezig om te kijken waar de speerpunten liggen. Wat mevr. 
Tamminga merkt is dat er drie verschillende discussies zijn. Als je het hebt over ons tekort 
wordt een deel veroorzaakt door de herijking, maar ons grootste probleem is de financiering 
van de overheid an sich (o.a. de opschalingskorting die er weer in komt). Het grote tekort 
ontstaat door de herijking van de gemeentefinanciën en voor een aantal gemeentes is dat 
tekort extra groot omdat ze ook nog getroffen worden door de herijking van het 
gemeentefonds.
Een derde discussie, waar je bij de energiemiddelendiscussie tegenaan loopt, zijn de aparte 
fondsen waar andere verdelingen uitkomen die niet te volgen zijn.  
Op dit moment is het wachten op het overleg van 24 maart.

De lobbygroep is verder bezig om extra druk op de 90%-OZB-discussie te voeren. Die moet 
wel aandacht krijgen maar het onderwerp staat niet op een onderzoeksagenda.
De onderzoeksagenda ‘overige eigen middelen’ wordt uitgezet en aanbesteed, evenals die 
van de sociale problematiek.

Mevr. Tamminga licht via een presentatie het AEF-rapport toe.
 

11. Advisering aan de raad op 23 maart 2023
Is deze keer niet aan de orde.

12. Sluiting
De voorzitter sluit de vergadering om 17.10 uur en dankt de aanwezigen voor hun inbreng. 


